
3 سیاسی

سرویس سیاسی- حجت الاسلام »حسن روحانی« 
در پیامی آیین محرم را نه فقط برای شــیعیان که برای تمام 
مردمان این سرزمین و همه آزادگان جهان، دانست که یادآور 
ارزش هایی اســت که فراتر از زمان و مــکان، جامعه را به 
اخلاق، به آزادگی و به باورمندی به »خیر« رهنمون می سازد.

رییس جمهوری در ادامه پیام خود یادآور شد: عاشورا 
نیازمند زنده نگاه داشتن نیست بلکه خود آب حیات جاودانی 
است که به همه جوامع، زندگی و جان می بخشد. این ماییم 
که هر دم از حماسه اش جان می گیریم و در سوگواری هایش 
تازه می شویم و این ماییم که از بازخوانی اش، کمال می یابیم.

حجت الاســلام روحانی با تاکید بــر اینکه برای ما 
حســین)ع( کشتی نجات است و نامش آبروست و راهش، 
مقصد، نوشت: این اقبال بلند ما ایرانیان است که فرهنگمان 
با عاشــورا آمیخته اســت، این فخر ماســت که هر ساله، 
حماسه ای یگانه را مرور می کنیم، ایستادگی در برابر ظالم را 
ارج می نهیم، بر مظلوم می گرییم و می آموزیم که رستگاری 
جز آزادگی نیســت. این از افتخارات بزرگ یک ملت است 
که بزرگترین آیین ها، فراگیرترین مراسمات و پرشکوه ترین 
حضور جمعی اش، کُرنش راستین آن ملت در برابر آزادگی 

باشد.
وی ادامه داد: ما ملت بزرگی هســتیم چرا که فرهنگ 
دیرپای ما، آنچه که هویت مان می بخشد، سیراب از اخلاق و 
معنویت است. محرم، ظرفیت فرهنگی بی پایانی است برای 
بالندگی معنوی ایرانیان، ظرفیتی مانا که می تواند پیشران ایران  
به سوی جامعه ای حق مدار و حقیقت جو باشد. ما نمی توانیم 
و نباید از این چشــمه ی جوشان، از این ظرفیت بی بدیل، از 
این فرهنگ ایســتاده بر اوج، دست برکشیم که هرچه داریم 

از محرم و صفر داریم.
رییس جمهوری با اشــاره به اینکه شیوع کرونا، تمام 
وجوه زندگی را در پهنه گیتی دگرگون ساخت و گریزی برای 
انسان امروز باقی نماند جز اینکه سازگارتر و منعطف تر شود؛ 
تصریح کرد: سازگاری با شرایط تازه و رعایت دستورالعمل ها 
نه تنها وظیفه ای شهروندی که امری اخلاقی و دینی است و 
قابل انتظار بود که شهروندان دین دار چه در ادای مسؤولیت 
و چه در پایبندی به اخلاق، پیشــگام باشــند؛ که بحمدالله 
چنین شــد. شکوه آیین های عاشورایی نه فقط در تجمعات 
متراکم، نه فقط در صف های طولانی و نه فقط در پرشماری 
مراســمات پرجمعیت که در خلاقیت و ایده هایی است که 

می خواهد در هر شرایط و در هر زمانه ای، یاد سالار شهیدان 
را در دل و زبان داشته باشند.

حجت الاســلام روحانی محرم امســال را جلوه ای 
پرشــکوه از نهایت دلدادگی عزاداران حسین)ع( دانست و 
نوشت: آن هنگام که در مجاهدتی نوآورانه، مجالس کوچک 
و محلی را به کوچه ها بردند، مجالس بزرگ و نامدار را »برخط« 
به خانه ها آوردند و مجالس روضه و سینه زنی در فضای باز 
را به زینت نظم و فاصله آراستند. اینک دقیق ترین تصاویر از 
رعایت فاصله گذاری در حافظه ی جمعی ما تصاویری است 
که از عزاداری های امســال بر جای خواهد ماند و چه غرور 
و افتخاری گرانسنگ تر از این. جامعه ی مدنیِ مذهبی ما، در 
دیگرخواهی، رواداری و مسؤولیت پذیری، خوش درخشید 

و این بی گمان سرمایه ای برای آینده ی ایران است.
وی در ادامه پیام خود به عنوان رییس جمهور و خادم 
ملت ایران، از تمام شهروندانی که مسوولانه محدودیت ها را 
پذیرفتند سپاسگزاری و خاطرنشان کرد: خاضعانه قدردان 
و ارج گذار تمام بانیان مجالس و گردانندگان هیئات مذهبی 
هســتم آنانکه به شایســتگی امانت داری کردند و بر حفظ 
جان عاشقان امام حســین)ع( اهتمام ورزیدند که چه چیز 
ارجمندتر از زندگی و جان انسان. نمی توانم در برابر آنانکه 
به ســنت حســینیِ امر به معروف اهتمام ورزیدند و منابر و 
فضاهای تبلیغی هیأت را به فرصتی برای آگاهی بخشــی و 
دعوت شــهروندان به مراعات بایدها بدل کردند، سر فرود 

نیاورم که چه معروفی بالاتر از دعوت به سلامتی.
حجت الاســلام روحانی همچنیــن از مراجع عظام 
تقلید و علمای روشن اندیشی که با فتاوای خود راه گشودند 
عمیقاً سپاسگذاری کرد و نوشت: در پایان نیز باید به ابتکار 
الهام بخش مقام معظم رهبری که چراغ مراسم سالانه حسینیه 
امام)ره( را روشن نگاه داشتند و در تصویری بدیع و ماندنی، 
تنهــا خود پای منبر و روضه نشســتند و اینچنین از هزاران 

میهمان »برخط« میزبانی کردند، ادای احترام کنم.
رییس جمهــوری افزود: محرم نیز بــه مانند نوروز 
و رمضان امســال، مجالی برای بــروز عقلانیت جمعی و 
مســؤولیت پذیری ایرانیان شد؛ روزهای سختی گذشت و 
روزهای سختی می گذرد اما اندوخته ی مدنی و معنوی ما از 
این هنگامه های دشوار، ایران را در پیمودن مسیر توانمندتر 

خواهد ساخت.

سرویس سیاسی-  مرتضی طلایی گفت: باید از نامزدهای ریاست جمهوری خواسته 
شــود که نفرات کابینه خود را معرفی کنند. اگر وزرای آنها معلوم باشــد، مردم می توانند مشی 
رئیس جمهور آینده خود در عرصه های مختلف اعم از سیاسی، اقتصادی و فرهنگی به دست 
آوردند و با نگاهی شفاف تر و آگاهی بیشتر رأی دهند. اخباری مبنی بر جدی شدن حضور حسین 
دهقان در انتخابات به گوش می رسد؛ شخصیتی با سابقه سیاسی و نظامی که همواره مورد توجه 
نیروهای اصولگرا بوده است اما حضور یک شخصیت نظامی در عرصه ریاست جمهوری تا 

چه میزان می تواند بر رود انتخابات تأثیر بگذارد؟
مرتضی طلایی درباره این موضوع گفت: »من به این دســته بندی ها که برخی می گویند 
نیروهای نظامی نباید در عرصه انتخابات حاضر شوند، اصلا باور ندارم؛ برای مثال مگر می گوییم 
چون فردی پزشک یا وکیل است نباید در انتخابات شرکت کند؟ چنین نظری از اساس غلط 
است. معیار حضور در انتخابات را قانون تعیین می کند«. او ادامه داد: »درباره گمانه زنی هایی که 
بر حضور برخی شخصیت های نظامی انجام می شود باید گفت که بیشتر این نظرها ارتباطی به 
تصمیم آن شخصیت ها ندارد. مثلا ممکن است فردی سخنرانی ای داشته باشد و دیگران بگویند 
که او تحرک انتخاباتی انجام داده اســت. یادم می آید قبل از انتخابات مجلس یازدهم که خودِ 
من در بعضی شهرها سخنرانی داشتم، برخی می گفتند که طلایی می خواهد نامزد نمایندگی 
مجلس شود؛ در صورتی که نه من تمایلی به حضور در عرصه انتخابات داشتم و نه در نهایت 
نامزد شدم. بنابراین نمی توان به دقت گفت که آیا آن فردی که رویش حد و گمان زده می شود، 

در انتخابات حاضر می شود یا خیر و میان گمانه زنی و واقعیت تفاوت زیادی وجود دارد«.
طلایی درباره اینکه رئیس جمهور آینده باید دارای چه ویژگی هایی باشد، تصریح کرد: 
»موضع اصلی فارغ از این حدس های انتخاباتی تبین ویژگی های رئیس جمهور آینده باتوجه 
به نیازهای کشور است. کشور احتیاج به رئیس جمهوری دارد که اهل کار و خدمت باشد و از 
تجریه کافی در حوزه اجرا برخوردار باشد. افراد بی تجربه نمی توانند مشکلات افسارگسیخته 
امروزی را حل کنند«. این فعال سیاسی یادآور شد: »رویکرد رئیس جمهور آینده باید ناظر به 
مسائل اقتصادی باشد و برنامه ای دقیق برای رفع مشکلات معیشتی، مهار تورم، بیرون آوردن 

کشور از رکود و فعال کردن اقتصاد داشته باشد. ما باید از مدیریت رکودی خارج شویم«.
مرتضی طلایی در پایان با ارائه یک پیشنهاد گفت: »من به رسانه ها پیشنهاد می کنم که از 
نامزدهای ریاست جمهوری بخواهند نفرات کابینه خود را معرفی کنند. اگر وزرای آنها معلوم 
باشــد، مردم می توانند مشی رئیس جمهور آینده خود در عرصه های مختلف اعم از سیاسی، 
اقتصادی و فرهنگی به دســت آوردند و با نگاهی شــفاف تر و آگاهی بیشتر رأی دهند. در این 
صورت بســیاری از ســهم خواهی های مرسوم که بعد از انتخابات پدید می آید از بین می رود. 
دیگر این طور نخواهد بود که بعد از روی کار آمدن دولت طیف های مختلف سیاسی بگویند 
چون ما از توی رئیس جمهور حمایت کردیم باید ســهمی از کابینه را به ما بدهی. در ایران که 
احزاب به صورت قوی کار نمی کنند و مردم نمی توانند به نامزد حزبی بر اساس برنامه مشخص 
احزاب رأی بدهند، بهترین روش معرفی کابینه از سوی نامزدهای انتخابات پیش از انتخابات 

ریاست جمهوری است«.

پیام قدردانی رییس جمهوری از مردم :

جامعهمادر»مسوولیتپذیری«
و»دیگرخواهی«خوشدرخشید

   رییس جمهوری در پیامی محرم امسال را جلوه ای پرشکوه از دلدادگی عزاداران حسین)ع( خواند و تاکید کرد: جامعه  
مدنیِ مذهبی ما، در دیگرخواهی، رواداری و مسوولیت پذیری، خوش درخشید و این بی گمان سرمایه ای برای آینده ی ایران 

است. 

جهت دریافت آخرین 
اخبار و رویدادهای 
کیش و منطقه به 

پایگاهخبری،تحلیلی
اقتصادکیش
به نشانی زیر 
مراجعه نمایید
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مرتضی طلایی: 

نامزد های ریاست جمهوری کابینه 
خود را پیش از انتخابات 

معرفی کنند 

سرویس سیاسی-  "من به شدت از مردم ژاپن بابت ترک این سمت پیش از پایان آن 
عذرخواهی می کنم".

نخســت وزیر ژاپن بعد از اعلام اســتعفا به دلیل بیماری: نمی خواهم در تصمیم گیری 
مهم، اشتباه رخ دهد/ عذرخواهی از مردم بابت ناتوانی در پایان دوره نخست وزیری شینزو آبه، 
نخست وزیر ژاپن اعلام کرد که از مقامش به علت وخیم شدن وضعیت بیماری از سمت خود 
کناره گیری می کند. آبه گفته است که نمی خواهد بیماری جلوی انجام وظایفش بعنوان نخست 
وزیر را بگیرد. وی از مردم ژاپن بابت عدم ادامه نخست وزیری تا پایان دوره اش عذرخواهی 
کرد. آبه ســال هاســت به بیماری کولیت زخمی مبتلا اســت و به گفته وی در سال های اخیر 
وضعیت بیماری وخیم تر شــده اســت. کولیت زخمی فرمی از بیماری التهابی روده است که 
روده هــا به خصوص روده بــزرگ را درگیر می کند و هنوز علت اصلی این بیماری در جهان 
ناشناخته است. سال گذشته آبه به رکورد طولانی ترین فردی که مقام نخست وزیری ژاپن را 
به طور متناوب در اختیار دارد، رسید. وی از سال ۲۰۱۲ نخست وزیر ژاپن است. او تا تعیین 
جانشــین به عنوان نخســت وزیر به فعالیت هایش ادامه می دهد. وی در سال ۲۰۰۷ نیز پس از 

رسیدن به نخست وزیری از این مقام بدلیل ابتلا به کولیت زخمی استعفا داده بود.
ان اچ کی، سازمان ملی رادیو تلویزیونی ژاپن گفته است که آبه ۶۵ ساله خواسته است که 
با اســتعفایش برای دولت مشــکلی ایجاد نکند. آبه از زمان نوجوانی به این بیماری دچار شده 
و در هفته گذشــته به دو بیمارســتان مراجعه کرده بود و با اینکه دلیل این مراجعه ها به صورت 
علنی اعلام نگردید اما یکی از آنها ۸ ســاعت به طول انجامید. وی دیروز در کنفرانس خبری 
گفت که از اواسط ژوئیه بیماری کولیت او دوباره فعال شده و سلامتی وی رو به کاهش است.

آبه گفت در حال حاضر درمان جدیدی را آغاز کرده که نیاز دارد تا به صورت مداوم تحت 
نظر باشد و به او اجازه نمی دهد تا وظایفش را بعنوان نخست وزیر انجام دهد.

نخســت وزیر ژاپن گفت که نمی تواند اجازه  دهد تا در تصمیم گیری های مهم خطایی 
بوجود بیاید و به همین دلیل از مقام خود کناره گیری می کند. وی گفت: "بر همین اساس من 

تصمیم گرفتم که نباید دیگر بعنوان نخست وزیر کار خودم را ادامه دهم".
"من به شدت از مردم ژاپن بابت ترک این سمت پیش از پایان آن عذرخواهی می کنم و این 
در حالی است که همچنان کشور درگیر ویروس کرونا است و محدودیت هایی برقرار است."

شینزو آبه تا سپتامبر سال آینده میلادی بعنوان نخست وزیر ژاپن انتخاب شده بود.
پیش از این مقامات حزب لیبرال دموکرات ژاپن، کناره گیری وی را تکذیب کرده بودند 
و گفتند که آقای آبه در سلامت کامل به سر می برد. در حال حاضر حزب لیبرال دموکرات باید 
در فرایند یک انتخابات، رئیس جدیدی را برای حزب خود انتخاب کند. پس از آن هم پارلمان 
ژاپن باید رای به انتخاب یک نخست وزیر جدید بدهد.فردی که جایگزین آبه می شود تا سپتامبر 

۲۰۲۱ در این مقام خواهد بود.

نخست وزیر ژاپن بعد از اعلام استعفا به دلیل بیماری: 

نمی خواهم در تصمیم گیری مهم، 
اشتباه رخ دهد

نقش شمر!
محمد فیلی بازیگر نقش شمر گفت : آقای میرباقری تا من را دید گفت تو شمر منی. 
من جا خوردم. گفتم حتماً شــوخی می کند. شــاید منظورش این است که فکر کرده من در 
طول کار اذیتش می کنم اما وقتی قرارداد نوشــته شــد، دیدم من واقعا شمر شدم.به من گفت 
برای نقش شــمر، فقط یک گزینه هســت و آن هم تویی! و هیچ نقش دیگری به جز این را 
به تو نمی دهم.گاهی اوقات عده ای جوان، آن هم از روی تعصب و خشــم، زمانی که مرا در 
خیابان می دیدند، نزدیک من هم نمی آمدند و از دور تهدید می کردند، احتمالا پیش خودشان 
فکر می کردند من واقعا شمرم.یک بار دیگر هم داشتم راه می رفتم یک چیز خیلی محکمی به 
سرم اصابت کرد، یک خانم با کیفش محکم به سرم کوباند و به من گفت کار بدی کردی که 

نقش شمر را بازی کردی.

اخبار ویژه ...

اظهارات فتاح 
حمیدرضا ترقی درباره آخرین وضعیت مکانیزم انتخاباتی اصولگرایان برای انتخابات 
ریاست جمهوری آینده، با اشاره به نهایی شدن و فعالیت این مکانیزم یادآور شد: هم اکنون 
در حال مشخص کردن الزامات و فرایند رسیدن به تشکیل دولت جوان و انقلابی هستیم و 
امور طبق زمان بندی مشخص شده، دارد پیش می رود. این فعال سیاسی اصولگرا درباره تأثیر 
صحبت های فتاح بر مکانیزم انتخاباتی اصولگرایان تأکید کرد: خیر، اینها روش هایی است 
که بعضی ها ممکن است در انتخابات از آن برای جلب توجه افکارعمومی استفاده کنند اما 
خیلی تأثیری بر فرایند انتخابات ندارد. این فعال سیاسی اصولگرا درباره زمان رسمی اعلام 
تشکیلات انتخاباتی اصولگرایان اظهار کرد: کارها در قالب شورای ائتلاف نیروهای انقلاب در 
سطح کشور هم اکنون دنبال می شود، البته براساس آسیب شناسی انتخابات گذشته بازسازی 
هایی در ساختار این شورا اعمال می شود. اولویت امروز کشور حل مشکلات اقتصادی مردم 

است بنابراین به نظرم از دی ماه به بعد فضای کشور انتخاباتی می شود.

فیلتر توئیتر و تلگرام 
ابولفضل ابوترابی، نماینده مجلس گفت : » موضوع توئیتر می تواند مشمول نشر اکاذیب 
شود اما احضار و بازداشت به دلیل محتوای چت های خصوصی اصلا امکان ندارد اگر هم 
چت خصوصی باشد باز هم این دلیلی است بر بی اعتمادی به امنیت این شبکه های اجتماعی 
که توانسته اند آنها را هک کنند بنابراین ما می گوییم بیایند مجوز بگیرند« ابوترابی با انتقاد از 
کسانی که نسبت به این طرح نمایندگان موضع گرفتند گفت: »ما به دنبال اجرای قانون غرب 
درمورد این پیام رسان ها هستیم آنهایی که ژست روشنفکری می گیرند بگویند چرا از اینکه قرار 
است این قانون اجرا شود ناراحت هستند؟« این نماینده مجلس در پاسخ به این سوال که آیا با 
این طرح قرار است فیلتر توئیتر، فیس بوک، تلگرام و ... برداشته شود گفت: » من هم معتقدم 
به دلیل منافع اقتصادی که برای این پیام رسان ها وجود دارد آنها هم دفتری در ایران تاسیس 
کنند و با تمکین از قانون ایران این فیلترها برداشته شود.« البته این نماینده درباره اینکه اگر این 
پیام رسان ها نخواستند که در ایران دفتری داشته باشند سرنوشت آن پیام رسان چه خواهد شد 
گفت: »قطعا آن پیام رسان مجوز فعالیت نخواهد داشت و اینکه چطور این ممنوعیت فعالیت 

اعمال می شود یک بحث فنی است که من تخصصی در آن ندارم«

انتقاد نماینده ساری 
منصور علی زارعی در انتقاد از تشدید مسافرت های مردم به شهرهای شمال کشور 
گفت: عزاداری های شــهر مازندران هر ســاله بسیار با شکوه بود و با راه افتادن دسته ها به 
خیابان، جمعیت عزادار زیادی را به برون از خانه می کشاند. این سبک عزاداری ها امسال 
تعطیل شد تا از شیوع ویروس پیشگیری کند اما مسافرت ها به این شهرها مشکلاتی را به 
وجود آورده است. نماینده مردم ساری و میاندرود در مجلس با بیان اینکه »قبل از تعطیلات 
از مردم خواستیم که به شهرهای شمالی سفر نکنند« گفت: مردم به این نکات گوش نکردند. 
با اینکه ورود به ساحل دریاها ممنوع بود اما عده زیادی به ساحل رفتند. وضعیت شیوع 
کرونا قبل از تعطیلات قرمز نبود، اما تجمع اخیر مسافران وضعیت را وخیم خواهد کرد. این 
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس یازدهم افزود: دستگاه های اجرایی استان باید دقت لازم 
را به این مسائل داشته باشد. این دستگاه ها می تواند محدودیت هایی اعمال کنند. هم اکنون 
در ورودی بعضی از شهرها به صورت مقطعی تب سنجی و کنترل صورت می گیرد اما این 
حجم از کنترل اصلا کافی نیست. زارعی در پایان گفت: دستگاه های اجرایی در مورد سفر 
به شمال کم کاری می کنند. مثلا دو هفته پیش که یک روز تعطیل بود، جاده را در روزهای 
پنجشنبه و جمعه بسته بودند، در حالی که باید چهارشنبه این کار را می کردند. در همان روز 

چهارشنبه مسافر بسیاری وارد شهر شدند و به نوعی تجمع های خطرناکی را رقم زدند.

گاندوها 
عضو مجمع نمایندگان استان سیستان وبلوچستان در مجلس، بابیان اینکه حوادث 
رخداده برای کودکان این اســتان در مقایســه با آمار کشوری معضل محسوب نمی شود 
یادآورشــد که وضعیت نامطلوب معیشــت مردم این منطقه باعث شــده که به حوادث 
محدودی که گاه در آن رخ می دهد برچســب محرومیت بزنند. ملک فاضلی در واکنش 
به انتشار اخباری مبنی بر اینکه این روزها حوادث تلخ و ناگواری برای کودکان معصوم 
بلوچ به دلیل حمله گاندوها یا غرق شدن در رودخانه های خروشان مدام تکرار می شود و 
حسرت و اندوهی  تمام نشدنی را برجای می گذارد، گفت: وقتی در یک منطقه محرومیت 
ایجاد شود قطعا اولین شکار آن کودکان هستند و این امری انکارناپذیر است، اما باید به این 
نکته هم توجه شود که نوع نگاه به این موضوع در مناطق مختلف متفاوت است و مشکلات 
یک استان محروم بیشتر از دیگر مناطق خود را نشان می دهد. این نماینده مردم در مجلس 
یازدهم یادآور شد: ما زمانی می توانیم بگوییم که غرق شدن کودکان در رودخانه ها به معضل 
تبدیل شده است که یک آمار میانگین کشوری را در این رابطه داشته باشیم و چنانچه آمار 
این منطقه بالاتر بود باید یک آسیب شناسی صورت بگیرد تا مشخص شود که چه دلایلی 
باعث بروز آن شده است، آیا مراقبت از کودکان مورد غفلت قرار گرفته است یا آموزش 

به کودکان مورد بی توجهی قرار گرفته است.

هواپیمای اوکراینی
وزرای امور خارجه انگلیس و کانادا خواستار انجام شدن تحقیقاتی مستقل از جانب 
ایران درباره سقوط هواپیمای اوکراینی و پرداخت غرامت به کشور ها و خانواده های آسیب 
دیده شدند. فرانسوا فیلیپ شامپانی وزیر امور خارجه این کشور در دیدار با دومینیک راب 
همتای انگلیسی اش درباره سقوط هواپیمای اوکراینی در ایران که به جان باختن ۱۷۶ تن از 
جمله شهروندان دیگر کشور ها مانند انگلیس و کانادا شد، بر تعهدشان نسبت به ''اطمینان 
حاصل کردن از پاسخ گویی به خانواده جان باختگان این حادثه و برقراری عدالت برای آن 
ها'' تاکید کردند.آن ها همچنین درباره ضرورت اجرای تحقیقاتی "جامع، شفاف و مستقل" 
مطابق با استاندارد های بین المللی و همچنین پرداخت غرامت به خانواده جان باختگان این 
حادثه و کشــور های خسارت دیده گفتگو کردند.هواپیمای اوکراینی در دی ماه سال ۱۳۹۸ 
در آسمان ایران در حالی که به مقصد کی یف پایختت اوکراین در حال پرواز بود، به اشتباه 

مورد هدف قرار گرفته و سقوط کرد.

بانوی اصلاح طلب 
یک چهــره اصلاح طلب گفت: خاتمــی می تواند فصل الخطــاب اصلاح طلبان و 
اصولگرایان در عرصه سیاســت به عنوان زمامدار خوب باشد.»اشــرف بروجردی«، فعال 
سیاسی اصلاح طلب، در پاسخ به این سوال که در این شرایط، کشور به چه شخصیتی و با چه 
ویژگی هایی، نیاز دارد گفت: حضور نخبگان در زمامداری یک اصل خوب و مناسب است، 
هر اندازه افراد از درجه نخبگی بالاتری برخوردار باشند و در جامعه مقبولیت بیشتری داشته 
باشند، نقش موثرتری در توسعه کشور خواهند داشت و به خوبی می توانند، نقش خود را ایفا 
کنند.این چهره اصلاح  طلب افزود: در مقابل به موازات کاهش میزان نخبگی مدعیان ریاست 
جمهوری، مردم نسبت به حضور در انتخابات دلسرد می شوند و مشارکت جمعی نخواهد 
بود. در این شرایط افراد سعی می کنند نسبت به انتخابات بی تفاوت باشند در نتیجه کسی باید 
در این مقطع زمانی وارد انتخابات شــود که بتواند آراء بیشــتری را به خود، اختصاص دهد.

بروجردی در توضیح اینکه تکرار چهره هایی مانند خاتمی می تواند، دلسردی مردم نسبت به 
انتخابات را از بین ببرد و با آوردن آنها به پای صندوق های رأی بیشترین رأی را جذب کند؟ 
تصریح کرد: در حقیقت افراد نخبه می توانند آراء بیشتری به خود اختصاص دهند، چهره ای 
مثل خاتمی هیچ کس حتی رقیبان، نقد جدی نسبت به او ندارند و هیچ کس نمی تواند حتی 
یک نقطه ضعف آشکاری در او پیدا و به آن تکیه کند. او می تواند فصل الخطاب اصلاح طلبان 

و اصولگرایان در عرصه سیاست به عنوان زمامدار خوب باشد.
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سرویس سیاسی- عضــو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلــس، مقررات زدایی را 
بهترین شــیوه برای کســری بودجه کشور 
دانســت و گفت: اگر دولت این شیوه را به 
کار بندد با همیــن منابع و امکانات محدود 
می توان به بهبود فضای کسب و کار  و رونق 

اقتصادی کمک کرد. 
»جعفر قادری« با بیان اینکه منطقی ترین 
شکل تامین کسری بودجه دولت، واگذاری 
سهام عدالت به شرکت های مختلف است، 
گفت: در شرایط فعلی انتشار اوراق مقرون به 
صرفه نیست و دولت نمی تواند در آینده منابع 
آن را پرداخت کند. تجربه تلخی که در گذشته 

در این زمینه وجود دارد و اینکه بدهی دولت 
به افراد،  تبدیل به بدهی دولت به بانک ها و 
نهایتا  بانک مرکزی می شود و همین موضوع 

افزایش نقدینگی و تورم را به دنبال دارد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه گفت: 
وقتی دولت ســهام خود را  به شرکت های 
مختلف واگذار می کند به تبع آن پرسنل هم 
واگذار می شوند. با این کار هم بخشی از منابع 
مورد نیاز در این واگذاری ها تامین می شود و 

هم هزینه دولت کاهش پیدا می کند.
قادری تصریح کرد: در  شــرایط فعلی 
واگــذاری اموال و دارایی های بلااســتفاده 
دولت،  واگذاری ســهام دولت به شــرکت 

های مختلف می تواند در کاهش هزینه های 
دولت موثر باشد.

نماینده شــیراز اظهار داشت: فروش 
اموال دولتی تحولی در اقتصاد ایجاد می کند، 
البته مشروط به اینکه خریدار، اموال و دارایی 
های خود را در جهت افزایش توان و ظرفیت 

تولید اقتصادی کشور به کار بگیرد.
 وی فــروش اموال دولتــی از طریق 
مزایده را تنها  روش بدون فســاد دانست که 
ســود جویان نمی توانند از آن  سوء استفاده 
کنند و گفــت: در روش  مزایده مشــکلی 
متوجه فروش اموال دولتی نیست و افرادی 
که توانایی مالی برای خرید داشته باشند  می 
توانند اقدام کنند. در این روش از سویی باید 
تضمین های کافی برای دولت وجود داشته 
باشد و از سوی دیگر افراد خریدار از تمکن 
مالی برخوردار باشــند و بتوانند به تعهدات 

خود عمل کنند.
وی با تشریح شرایط اقتصادی موجود 
جامعــه گفت: اگر چه در شــرایط فعلی در 
برخی حوزه ها ممکن است فرارهای  مالیاتی 
وجود داشته باشد که می توان از ظرفیت آنان 
استفاده کرد، اما در  این شرایط  افزایش  فشار 

مالیاتی  رونقی در اقتصاد ایجاد نمی کند.
مقررات زدایی بهترین شــیوه 

تامین کسری بودجه است
قادری مقررات زدایی را  بهترین روش 
برای تامین کسری بودجه عنوان کرد و گفت: 

اگر دولــت مقررات زدایــی را  انجام دهد 
تحرک در اقتصاد شکل می گیرد و هم توان 
مالیات گیری دولت افزایش پیدا می کند. در 
این صورت اشتغال و درآمد مردم بیشتر می 
شود و به تبع آن خیلی از کاستی ها در اقتصاد 

از بین می رود.
نماینده شــیراز در مجلس شــورای 
اسلامی با بیان اینکه مقررات زدایی به بهبود 
فضای کسب و کار در کشور کمک می کند، 
اظهار داشت:  این اقدام در واقع روغن کاری 
چرخ های اقتصاد کشــور است و دولت می 
تواند با همین منابع و امکانات محدود  اقتصاد 
را به تحــرک وادارد و  از ظرفیت اقتصادی 
کشور بیشترین استفاده را داشته باشد. ضمن 
اینکه این روش هزینه ای برای دولت ندارد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
ادامــه داد: در کنار مقــررات زدایی، فروش 
اموال دولت و انتشــار ســهام برای شرکت 
هــای دولتی می تواند بخش قابل توجهی از 
نقدینگی ها را جمع آوری کرده و در جهت 
تکمیل پروژه های نیمه تمام مورد اســتفاده 

قرار بگیرد.
نماینده مردم شیراز در مجلس گفت: در 
شرایط کنونی بار اصلی تامین کسری بودجه 
دولت بر دوش بورس است و اگر دولت در 
این زمینه فعالانــه برخورد کند، همین ابزار 
هم می تواند نقش کلیدی در توسعه اقتصاد 

کشور به همراه داشته باشد.  

مقررات زدایی بهترین شیوه برای جبران کسری 
بودجه است

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: 

امنیتی نبود
فرمانده انتظامی اهواز می گوید، تیراندازی گروهی در ظهر یکشــنبه ۹ شهریور در 
این شــهر، دلایل شخصی و طایفه ای داشت. ایرنا از قول محسن دالوند می نویسد: »این 
درگیری بین افرادی صورت گرفت که از پیش با هم اختلاف داشــتند و دو نفر در آن بر 
اثر اصابت گلوله جان خود را از دست دادند.« دالوند اعلام کرده که نیروهای ناجا در تمام 
مناطق اهواز مستقر شده اند و هیچ مشکلی در برگزاری مراسم عاشورا ایجاد نشده است.


